

2014 Stamp Program

Definitive stamps

Flags Over UNESCO's World Heritage Sites

The beginning of a new series, this set of Permanent domestic definitive stamps will depict five of UNESCO's World Heritage sites.

Baby Wildlife

The next issue in this popular series, four definitive stamps (Permanent, U.S., International and Oversized Mail) continue to feature young animals indigenous to Canada. The 2014 lineup includes a beaver, a mountain goat, Atlantic puffins and a young bull elk.

Commemorative stamps

Lunar New Year: Year of the Horse

Two stamps (Permanent and International) featuring the Year of the Horse. This is the sixth issue of the current twelve-year series of stamps.

Sochi 2014 Olympic Winter Games (February 7-23)

Canada Post will issue a set of stamps celebrating athletes who have won gold at previous Olympic Games and world championships.

Black History: Africville and Hogan's Alley

The Black History series continues in 2014, recognizing two communities: Africville (Halifax, N.S.), populated almost entirely by African Nova Scotians, and Hogan's Alley (Vancouver, B.C.), the first and last Vancouver neighbourhood with a substantial concentration of black Canadians.

Flowers: Roses

Our ongoing flower series is a perennial bestseller. In 2014, we showcase roses, which will be popular for weddings and enjoyed by gardeners and botanists.

Royal Ontario Museum, 100th Anniversary

Since opening its doors in 1914, the ROM has become Canada's pre-eminent museum of natural history and world culture. Its collections and galleries, which boast six million objects, are held in trust for Canadians and showcase art, archaeology and natural science. With a dual mandate of collections and research, the ROM is a world leader in biodiversity, paleontology and earth sciences, archaeology, ethnology and visual culture.

Canadian Photography

The second issue of a multi-year series that collectively depicts 150 years of the most compelling work by Canadian photographers.

National Film Board, 75th Anniversary

An Academy Award-winning agency of the Government of Canada, the NFB produces and distributes documentaries, animations, alternative dramas and digital media productions. A stamp issue to mark the anniversary will be popular among those who value Canada's film heritage and artistic culture.

RMS Empress of Ireland, 100th Anniversary

In the early hours of May 29, 1914, ocean liner RMS *Empress of Ireland* sank in the St. Lawrence River following a collision with a Norwegian collier. Of the 1,477 persons aboard, 1,012 perished – the highest number of fatalities in any Canadian maritime accident during peacetime.

UNESCO World Heritage Sites

This new series will complement the definitives with the addition of U.S. and International rates. These stamps will fulfill the desire of Canadians to show off their country on letters mailed abroad.

Haunted Canada

Canadians love their ghost stories, and there are fantastic tales of the supernatural and paranormal found throughout the country. This ongoing series will tell spooky tales and is expected to be popular with collectors and consumers alike.

Canadian Comedians

Canada is known internationally as the birthplace of many famous comedians. This series will honour the comedy canon of the past as well as current popular performers.

Komagata Maru Incident, 100th Anniversary

One of several early 20th century incidents involving systematic restriction of Asian immigrants, in 1914, the Japanese steamship, *Komagata Maru*, sailed from Hong Kong to Shanghai, China, Yokohama, Japan, and then to Vancouver, B.C. It carried more than 350 passengers from Punjab, India. Refused landing in Canada, the ship was forced to return to India.

Country Music Artists

Country music is extremely popular with a large portion of the Canadian public, and this issue will honour some of our country music greats.

Canada Post Community Foundation

This fundraising semi-postal supports front-line children's organizations. Our customers have proven their generosity in the past, and we will continue to encourage this spirit of giving where the need is greatest.

"Wait for me, Daddy!"

One of the most recognized Canadian photographs, taken by Claude P. Dettloff, will be featured on a stamp that we'll issue to coincide with Remembrance Day.

Christmas, Santa and Religious Theme

This three-stamp series (Permanent, U.S. and International) features the jolly old elf, Santa. We will also issue an annual sacred stamp for consumers who prefer a more traditional holiday theme to send cards and letters. This stamp will recognize the 350th anniversary of the founding of the parish of Notre-Dame de Québec.

Commemorative envelopes

Charlottetown and Québec Conferences, 150th Anniversary

Art Gallery of Hamilton, 100th Anniversary

Princess Patricia's Canadian Light Infantry, 100th Anniversary

Royal 22^e Régiment, 100th Anniversary

Royal Montreal Regiment, 100th Anniversary

Régiment de Hull, 100th Anniversary

Programme des timbres-poste de 2014

Timbres courants

Drapeaux sur les sites du patrimoine mondial de l'UNESCO

Ce jeu de timbres Permanents du régime intérieur est le premier d'une série qui mettra à l'honneur cinq sites du patrimoine mondial de l'UNESCO.

La faune et ses bébés

Cette série populaire se poursuit avec quatre autres timbres courants (Permanent, États-Unis, International et Courrier surdimensionné) mettant en vedette des petits d'espèces indigènes du Canada : le castor, la chèvre de montagne, le macareux moine et le wapiti.

Timbres-poste commémoratifs

Nouvelle Année lunaire : L'année du Cheval

Deux timbres (Permanent et International) marqueront le début de l'année du Cheval. Il s'agit de la sixième émission de cette série comptant douze émissions.

Jeux olympiques d'hiver de 2014 à Sotchi (du 7 au 23 février)

Postes Canada mettra en circulation un jeu de vignettes rendant hommage à des athlètes qui ont remporté une médaille d'or à de précédents Jeux olympiques ou championnats du monde.

Histoire des Noirs : Africville et la ruelle de Hogan

En 2014, la série sur l'histoire des Noirs nous fera découvrir deux collectivités : Africville (à Halifax, N.-É.), dont la population est constituée surtout de Néo-Écossais d'origine africaine, et la ruelle de Hogan (à Vancouver, C.-B.), le premier et le dernier quartier de Vancouver à présenter une forte concentration de Canadiens noirs.

Fleurs : Roses

Toujours fort attendue, notre série sur les fleurs se poursuit en 2014 avec les roses, qui seront certainement aussi prisées par les futures mariées que par les jardiniers et les botanistes.

Centenaire du Musée royal de l'Ontario

Inauguré en 1914, le Musée royal de l'Ontario (ROM) est aujourd'hui l'un des plus grands musées canadiens consacrés à l'histoire naturelle et aux cultures du monde. Regroupant six millions d'objets détenus en fiducie au nom des Canadiens, ses collections et galeries couvrent les domaines des arts, de l'archéologie et des sciences naturelles. Le ROM, qui remplit un double mandat par ses collections et ses recherches, est un chef de file mondial en biodiversité, archéologie, ethnologie, culture visuelle, paléontologie et sciences de la Terre.

La photographie canadienne

Le deuxième volet de cette série pluriannuelle mettra en valeur les plus captivantes photographies prises au cours des 150 dernières années par des maîtres de la lumière canadiens.

75^e anniversaire de l'Office national du film

Organisme du gouvernement canadien maintes fois oscarisé, l'Office national du film réalise et distribue des documentaires, des films d'animation, des fictions alternatives ainsi que du contenu des productions de médias numériques. Le timbre anniversaire sera assurément populaire auprès de ceux et celles qui apprécient les arts et le patrimoine canadiens.

Centenaire du RMS *Empress of Ireland*

Le RMS *Empress of Ireland* est un navire de ligne qui a coulé dans le Saint-Laurent à la suite d'une collision avec un charbonnier norvégien, aux petites heures du 29 mai 1914. Il s'agit de l'accident maritime canadien ayant fait le plus grand nombre de victimes en temps de paix. Des 1 477 personnes à bord, 1 012 ont péri.

Sites du patrimoine mondial de l'UNESCO

Cette nouvelle série de vignettes aux tarifs États-Unis et International viendra compléter la série de timbres courants sur le même thème. Ces figurines répondent au désir des gens d'ici de montrer la beauté du Canada sur les lettres qu'ils envoient à l'étranger.

Le Canada hanté

Les Canadiens adorent leurs histoires de fantômes. Les timbres de cette série courante vous feront découvrir des récits glaçants de tous les coins du pays et feront frissonner même les plus courageux.

Humoristes canadiens

Le Canada est réputé mondialement pour être une pépinière d'humoristes de marque. Cette série mettra en scène les plus grands humoristes d'hier et d'aujourd'hui.

Centenaire de l'incident du *Komagata Maru*

En 1914, le navire à vapeur japonais *Komagata Maru* arrive au pays avec à son bord plus de 350 passagers du Punjab en Inde. Parti de Hong Kong, le navire a fait escale à Shanghai, en Chine, puis à Yokohama, au Japon, avant de se diriger vers Vancouver. Devant le refus du Canada de laisser entrer ces gens parce que le navire n'a pas fait le voyage directement, le *Komagata Maru* doit rebrousser chemin.

Chanteurs country

La musique country est extrêmement populaire au Canada. Cette émission rendra hommage à des artistes d'ici qui font honneur à ce genre musical.

Fondation communautaire de Postes Canada

Un timbre-poste sera émis au profit des organismes de première ligne qui viennent en aide aux enfants. La population a fait preuve d'une belle générosité en achetant les timbres philanthropiques précédents, et Postes Canada compte sur elle pour poursuivre son œuvre auprès de ceux qui en ont le plus besoin.

"Wait for me, Daddy!" (Attends-moi, papa)

Le photographe canadien Claude P. Dettloff a immortalisé un moment touchant de l'histoire. Cette photo sera reproduite sur un timbre qui sera émis le jour du Souvenir.

Le père Noël et thème religieux

Un jeu de trois figurines (Permanent, États-Unis et International) aura pour vedette le père Noël, cet elfe joyeux. Un timbre religieux sera également offert pour ceux et celles qui préfèrent orner leurs cartes et lettres des Fêtes d'une vignette plus traditionnelle. Cette dernière soulignera le 350^e anniversaire de la paroisse Notre-Dame de Québec.

Enveloppes commémoratives

150^e anniversaire des Conférences de Québec et de Charlottetown

Centenaire du Musée des beaux-arts de Hamilton

Centenaire du Princess Patricia's Canadian Light Infantry

Centenaire du Royal 22^e Régiment

Centenaire du Royal Montreal Regiment

Centenaire du Régiment de Hull